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éí êÖÑÄäñàà 
 

По техническим причинам ряд статей тематического номера «Праг-
малингвистика: в поисках синтеза» (Слово.ру: балтийский акцент. 2025. 
№ 2), подготовленного редакцией совместно с приглашенными соре-
дакторами В. В. Фещенко, И. В. Зыковой и О. В. Соколовой, был перене-
сен в следующий выпуск журнала. Сегодня мы завершаем публикацию, 
но намерены вернуться к этой проблематике в будущем году и рассчи-
тываем на обсуждение изложенных концепций и методов с учетом дис-
куссионного характера материалов, увидевших свет в текущем году. 

Второй раздел настоящего выпуска посвящен ключевой и традици-
онной для журнала теме отражения эпохи и культуры в слове, а также 
проблемам воздействия слова на их формирование. Так неожиданно 
высветилась связь между двумя разделами — это оформление прагма-
тики в системах семантики и реализация семантики в моделях прагма-
тики. 

 
С. Т. Золян 

 
FROM THE EDITOR 

 
Due to technical reasons, several articles originally intended for the 

thematic issue “Pragmalinguistics: In Search of Synthesis” (Slovo.ru: Baltic 
Accent, 2025, No. 2), prepared by the editorial team in collaboration with 
guest co-editors V. V. Feshchenko, I. V. Zykova, and O. V. Sokolova, have 
been carried over into the present issue. With this release, we conclude the 
publication of the thematic cluster. At the same time, we plan to return to 
this line of research in the coming year and encourage further discussion of 
the proposed concepts and methodological approaches, especially given the 
inherently debatable nature of many contributions published over the course 
of the year. 

The second section of this issue is devoted to a theme both central and 
longstanding for the journal: the reflection of cultural and historical epochs 
in the word, as well as the word’s active role in shaping them. This juxta-
position has unexpectedly revealed a deeper connection between the two 
thematic sections — the structuring of pragmatics within semantic systems 
and the realization of semantics within pragmatic models. 

 
Suren Zolyan 

 

 

 


